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 Mødereferat (WorkZone 2017-400-00251) (samt 2017-412-00588) 

    

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 18-10 

Dato: Onsdag d.21. november kl.12.30-15.30 
Referent: Mette K. Andersen 

Deltagere: Lone Leth Thomsen, Hans Hüttel, Tem Frank Andersen, Ulrik 
Nyman, Uffe Kjærulff (observatør) til kl 14, Nikolaj Ljørring, Emil 
Jørgensen Njor, Charlotte Ly (observatør) 
Ulla Øland (observatør) 

Afbud:  
 

Anders Høgh Hansen, Anders Bruun, Laura Skyum Rasmussen, 
Anders Brams (studievejleder, observatør), 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra studievejleder 
4. Ansøgninger 
5. Semesterevalueringer F18 
6. Evaluering af Master IT 2018 
7. Selvevaluering SN-DAT 2018 
8. Organisationsændringer 
9. Meddelelser 
10. Evt. 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA 27/11 
Kommentar fra RUS-evaluering sendes til studievejl og 
studieleder. 

MKA Asap Sende SNs beslutning på ansøgninger til studerende 

TFA 
Inden næste 
SN-møde 

Rykke for semesterevaluering BaIT6K 

MKA Asap Sende SNs kommentar og beslutning om fagpakke- og 
dimittendevaluering til IT-Vest 

MKA 28/11 Sende SNs kommentarer til SEHP + SNrapporten + 
referatet fra SNmødet til studieleder – (dl. til TECH 1/12) 

UØ/MKA Asap Kontakte instituttets komm.afd ang. informationsmateriale 
om uddannelserne til videresendelse til 
uddannelsesgrupper. 

UØ 1/12 Indkalde frafaldstruede studerende i rød kategori til 
vejledningssamtaler  

UØ 1/12 Sende mail til frafaldstruede studerende i gul kategori 
ang. vejledningsmuligheder. 
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MKA Asap Indkalde til januar studienævnsmødet d. 30/1-2019 i 
outlook 

 
 
 
 
 
 
 
       
 
Mødereferat 

 Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

  

 Ad. 2 Godkendelse af referat 

 Præcisering af formulering i punkt 7 BSc IxD. 

 Præcisering af formulering i punkt 8 BaIT6T. 

 Beslutning for CS(it) – udsendes til udd.gr. 

 Herefter godkendes referatet. 
 

Ad. 3 Status fra studievejleder 

 Studievejleder deltog ikke på mødet, men havde forinden fremsendt Ruskorpsets egen 
evaluering af studiestartsperioden for SW/DAT. Studielederen vil tage evalueringen med til den 
samlede evaluering af RUS-perioden på 1. studieår. 

 Kommentarer fra studienævnet: 
o Der er en del useriøse kommentarer fra studerende og svarprocenten er ikke så høj. 

(57 respondenter af ca. 250 adspurgte SW/DAT-studerende)  
o Det bemærkes, at information fra AAU før studiestart ikke har været tydelig nok.  
o Informationen ligger mange forskellige steder, og kan med fordel samles på rusling.dk. 
o Semesterkoordinator kunne evt. deltage i et møde med RUS-korpset forud for 

studiestart.  

 Beslutning: Ovenstående kommentarer sendes til studievejleder og Studieleder, der kan tage 
observationerne med til den overordnede evaluering af RUS-perioden. (MKA) 
 

Ad. 4 Ansøgninger 

 Liste over behandlede sager om merit, dispensation, optagelse og studieskift siden mødet 18-
09 blev gennemgået. 

o I lighed med tidligere år gives der dispensation til gruppestr. på IxD6 og SW6, således 
at der kan dannes 6-mandsgrupper i F19. 

o Det bemærkes, at der er flere studerende, der søger om dispensation til ekstra tid til 
eksamen pga. diagnoser. Skyldes sandsynligvis større optag. 
 

 Ansøgning om funding 
o To studerende på IxD9 har søgt om tilskud til rejse i forbindelse med projektarbejdet. 
o Studienævnets kommentarer:  

 Det er 2. gang der søges 
o Beslutning: Studienævnet imødekommer ansøgningen og giver tilskud til denne rejse. 

Gruppen informeres samtidig om princippet om at planlægge rejseaktivitet for projektet 
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og søge om tilskud til evt. flere ture på én gang. 
 

 Ad. 5 Semesterevaluering F18 (fortsat) 
 

 BaIT6K 
o Studienævnet har ikke modtaget sammenskrivning fra koordinator (TFA rykker igen 

KDM-administration) 
 

 SW6 
o Generelt er semesteret forløbet fint. 
o Der ønskes 6-mandsgrupper i F19 i lighed med F18. 
o Beslutning: Der er givet dispensation til 6-mandsgrupper på SW6. Derudover er der 

intet studienævnet skal agere på. 
 
Ad. 6 Dimittend+ fagpakkeevaluering Master i IT 2018 

 MIT Fagpakkeevaluering 2018 
o Studienævnet har modtaget notat fra IT-VEST indeholdende resultater af de 

fagpakkeevalueringer de respektive studienævn har indsendt i 2018. Studiesekretær 
Diana Plejdrup Frank (DPF) videresendte i efteråret studienævnets konklusioner til IT-
vest i samarbejde med Kurt Nørmark, som fagpakkeansvarlig. Derfor har DPF 
kommenteret det samlede notat.  

o IT-Vest anbefaler udpegning af ansvarlig for formidling af evalueringer til IT-vest. Idet 
der gøres opmærksom på at linjen for softwarekonstruktion går på tværs af to 
institutter, udpeger studienævnet studienævnssekretær Mette Andersen for institut for 
datalogi. 

o Beslutning: Notatet returneres til IT-vest med DPFs kommentarer.  
 

 MIT Dimittendevaluering 2018 
o IT-vest har endvidere fremsendt den del af Dimittendanalysen der vedrører 

Masterprojekterne fra AAU – Softwarekonstruktionslinjen. 
o Beslutning: Der er intet studienævnet skal agere på.  

 
Ad. 7 Selvevaluering SN-DAT 2018 

 Referater fra Selvevalueringsmøder 
o Studienævnet har fået tilsendt referater fra Selvevalueringsmøderne i september 2018. 

Møderne ligger til grund for de selvevalueringshandlingsplaner, studielederen har 
udarbejdet udkast til og som skal behandles på et handlingsplansmøde med dekanatet 
d. 11. december 2018.  

o Studienævnet har ingen kommentarer til referaterne. 
 

 Selvevalueringshandlingsplan (SEHP) 
o Studielederen har fremsendt udkast til selvevalueringshandlingsplan for studienævn for 

datalogi perioden 2018-2021. Jf. proceduren skal udkastet behandles på 
studienævnsmøde sammen med studienævnsformandens statusrapport vedr. årets 
studienævnsrapport. 

o Studieleders indledende præsentation: 
 I sidste selvevalueringscyklus (2015-2018) var handlingerne meget specifikke 

og uddybet for de respektive uddannelser. I denne cyklus har studieleder valgt 
at minimere handlingspunkterne ved at slå dem sammen, da størstedelen af 
handlinger går på tværs af uddannelserne. 
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 Mange opmærksomhedspunkter bliver håndteret qua indførelse af TECH-
initiativer så som uddannelseskoordinator og karriere-VIP eller revision af 
studieordninger, der er gældende fra E19. 

o Studienævnets kommentarer: 
 Punkt 5: ”Undersøgelse af de studerendes syn på indholdet af 

kandidatuddannelsen”. Dette punkt er baseret på at der tidligere har været 
drøftelser om forskel på/uhensigtsmæssig information om kandidatmuligheder 
ud over de planlagte informationsmøder.  

 Punkt 6: ”Evt. justering af præsentationen af kandidatuddannelsen over for de 
studerende” Fokus på forskellen i opfattelse af at bruge 1-4 vs. 7-10 om 
semestrene på kandidatniveau. Sidstnævnte kan indikere en fortsættelse af 
bachelor. I løbet af foråret skal det drøftes om og hvordan man kan ændre 
denne opfattelse. 

 Punkt 10: ”Monitorering af de studerendes kritik”. Jf. de løbende uddannelses- 
og undervisningsevalueringer er der fokus på at styrke relationer mellem 
semestre og det faglige udbytte af undervisningen qua studieordningsrevisioner 
og fortsat evalueringsarbejde.  

 Punkt 11: ”Plan for lukning af uddannelsen i informatik.” De studerende på 
bacheloruddannelsen i informatik skal informeres om muligheden for at skifte 
studieretning til BaIT. Dette var et vigtigt punkt for de eksterne deltagere på SE-
mødet og for de berørte studerende. 

 Studienævnet har ingen rettelser til SEHP-udkastet, der dermed kan 
videresendes til dekanat. 

o Beslutning: Studienævnet har ingen rettelser til SEHP-udkastet (MKA informerer SL)  
 

 Studienævnsrapporter 
o Kvalitetsenheden har fremsendt studienævnsrapporter for hhv. EVU og ordinære 

uddannelser til behandling på studienævnsmøde i forbindelse med 
selvevalueringshandlingsplanen.  

o Formålet med behandlingen af studienævnsrapporterne er at sikre, at 
uddannelsesledelsen på studienævns-, institut- og fakultetsniveau løbende og 
systematisk monitorerer de væsentligste nøgletal for uddannelserne og anvender 
denne viden i det videre arbejde med uddannelsernes kvalitet og relevans.  
 

o Studienævnsrapport for EVU: 
 Kvalitetsenheden har ikke indsat opmærksomhedspunkter i 

studienævnsrapporten. 
 Studienævnet har gennemgået rapporten, og har ingen kommentarer til de 

fremsendte nøgletal.   
o Studienævnsrapport for de ordinære uddannelser: 

 Herunder listes de opmærksomhedspunkter Kvalitetsenheden har indsat samt 
den uddybende/opfølgende kommentar fra studienævnet: 

 Studienævnet havde ingen bemærkninger til de nøgletal, der ligger inden for 
fakultetets grænseværdier og dermed ikke indikerer behov for yderligere 
opfølgning. 
 

 KOT optag 
 INF:  

 Der er indsendt lukkebrev til styrelsen pr. 3. juli 2018 og der optages 
derved ikke flere studerende på uddannelsen 

 Ingen kommentarer fra studienævnet. 
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 IxD: 

 Der har været et fald i optaget fra 2016 til 2018 på 16 studerende. 
Hvordan vurderes optagets niveau ift. uddannelsens ressourcer og 
arbejdsmarkedets behov? 

 Holdstørrelse på ca. 40 er passende i forhold til uddannelsens 
ressourcer, og giver en god og passende dynamik på årgangen. Max 
på 60 studerende ønskes fastholdt. 1. hold kandidater er færdige 
juni’18, ikke på jobmarkedet endnu. Der er derfor endnu ikke erfaringer 
med arbejdsmarkedets behov. 

 Generelt har instituttet øget pres på grupperum og evt. behov for flere 
eksterne vejledere. 

 SW: 

 Der har været en stigning i optaget fra 2017 til 2018 på 22 studerende. 
Hvordan vurderes optagets niveau ift. uddannelsens ressourcer og 
studiemiljø? 

 Generelt har instituttet øget pres på grupperum og evt. behov for flere 
eksterne vejledere. 
 

 
 Kandidatoptag: 
 INF: 

 Uddannelsen har konsistent lavt optag. Der er indsendt lukkebrev til 
styrelsen pr. 3. juli 2018 og der optages derved ikke flere studerende 
på uddannelsen 

 Ingen kommentarer fra studienævnet. 
 iDA: 

 Der har været en stigning i optaget fra 15/16 til 17/18 på 14 
studerende. Giver det svingende optag anledning til udfordringer ift. 
eksempelvis ressourcer eller studiemiljø?   

 Som nævnt i SN-rapporten fra 2017 er hovedparten af kurserne 
samlæste. Der er derfor ingen ressourcemæssige udfordringer udover 
dem, der generelt er på CS ang. pres på grupperum og lokaler til store 
hold. 

 SW: 

 Der har været en stigning i optaget fra 15/16 til 17/18 på 14 
studerende. Hvordan vurderes optagets niveau ift. uddannelsens 
ressourcer og/eller studiemiljø? 

 Stigningen fra 15/16 til 17/18 er fra 54 til 72 studerende, og må derfor 
udgøre en stigning på 18 studerende. 
Samme udfordringer for alle stud. På CS ang. pres på grupperum og 
lokaler til store hold. 
 

 Bachelor: Frafald 1. studieår: 
 DAT:  

 Frafald 23,3% for startår 2017 (20 studerende), herunder er  
o 3 skiftet til anden studieretning 
o 10 har bestået 0-5 ECTS, dvs. stoppet inden udgangen af 1. 

semester.  
o 7 har bestået mere end 5 ECTS, dvs stoppet efter eksamen på 

1. semester 
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o Studienævnet har ikke modtaget information om årsager til 
studiestop. 

 INF: 

 Frafald 26,9% for startår 2017 (7 studerende), herunder er  
o 2 skiftet til andet SN 
o 4 har bestået 1. semester og efterfølgende fået henvendelser jf 

procedure, men ingen info om årsag til studieophør 
o 1 bestod 5 ECTS – ingen info om årsag til studieophør 

 BaIT: 

 Frafald 25,6% for startår 2017 (11 studerende), herunder er  
o 2 skiftet til andet SN 
o 2 kom ikke til P0 
o 2 bestod ikke P0 
o 5 har bestået 10-55 ECTS – ingen info om årsag til 

studieophør 
 

 Kandidat: frafald 1. studieår: 
 DAT(it): 

 Frafald 16,7% for startår 2017 (2 studerende),   
o 1 bestod P7, men ophør af pers. årsager 
o 1 dukkede aldrig op 

 IxD: 

 Frafald 12,0% for startår 2017 (3 studerende), ingen info om årsag til 
studieophør 

 iDA: 

 Frafald 11,5% for startår 2017 (3 studerende), ingen info om årsag til 
studieophør 
 

 Generelt for punktet om frafald på 1.studieår: 

 Hvor der ikke er fundet specifikke årsager til studiestop, kan en årsag 
være at de frafaldne studerende har valgt forkert studieretning og 
dermed ophørt kort efter studiestart. 

 Beslutning: Informationsmateriale om uddannelserne skal skærpes. 
Uddannelsesgrupperne får tilsendt materiale, der ligger online, så der 
kan rettes til med faktuelt indhold. Evt. med input fra studerende. 
(UØ/MKA kontakter kommunikations afd.) 
 

 Overskridelse af normeret studietid 
 BSc INF: 

 5 dimittender i 17/18 – overskridelse af normeret studietid +6,73 mdr. 

 1 studerende har + 19 mdr – startede på BaIT i ’13 og sluttede på INF 
(5.forsøg i AD) i jan’18 

 Studienævnet vurderer at der ikke er behov for opfølgning. 
 BaIT: 

 46 dimittender i 17/18 – overskridelse af normeret studietid +4,37 mdr. 

 4 studerende har +14 mdr, en af disse +35 mdr (startede på Byg i ’11, 
skiftede til BaIT i ’15, så reelt ikke forsinket) 
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 1 studerende har +23 mdr, (startede på INF i ’13 og genindskrevet på 
BaIT i ’15, så reelt ikke forsinket) 

 Studienævnet vurderer at der ikke er behov for opfølgning. 
 BSc IxD 

 24 dimittender i 17/18 – overskridelse af normeret studietid +6,75 mdr. 

 1 studerende har +36 mdr, men startede på IxD i ’15  

 3 studerende har +24 mdr, men startede i ’15 (1 i ’14, har været syg i 
F17, så reelt forsinket +12mdr.) 

 2 studerende har +12-14 mdr, men startede på IxD i 15 

 Studienævnet vurderer at der ikke er behov for opfølgning. 
 

 BSc SW 

 74 dimittender i 17/18 – overskridelse af normeret studietid +4,0 mdr. 

 4 studerende har brugt +24 mdr (1 endda +35mdr), 2 af disse startede i 
’15 og er ikke forsinkede på SW, 2 har været sygemeldt i længere 
perioder. 

 3 studerende har brugt +18 mdr – alle pga sygemeldt i længere 
periode. 

 5 studerende har reelt brugt +12 mdr  

 Studienævnet vurderer at der ikke er behov for opfølgning. 
 

 MSc DAT(it) 

 15 dimittender i 17/18 – overskridelse af normeret studietid +2,38 mdr. 

 1 studerende har brugt +36 mdr pga sygdom og orlov. 

 Studienævnet vurderer at der ikke er behov for opfølgning. 
 

 Generelt for punktet Overskridelse af normeret studietid: 

 Fakultetets grænseværdier overskrides i flere tilfælde pga. definitionen 
på studietid, idet indskrivning på tidligere studieretninger under samme 
fakultet tæller med i den samlede studietid. 

 Studienævnet undrer sig i øvrigt over at grænseværdier er forskellige 
på TECH og NAT – uddannelser, og at disse er blevet strammet i fht 
tidligere år.  

 
 Planlagt undervisnings- og vejledningstimer: 

Kommentarer indsat i studienævnsrapport af institut/studieleder: 
 MSc INF  

 Der er for 17/18 kun indberettet 79,00 undervisningstimer, da de 
studerende på INF7 laver tre projekter á 10 ECTS-point. Der er dermed 
ingen undervisningstimer indmeldt på INF7 

 Der blev stillet spørgsmål til hvorvidt metoden til beregning giver det 
rette billede. [MKA: der blev for 17/18 indberettet 237 timer, hvilket 
fordeles på 3 semestre (4.semester udelades pr definition pgr 
specialet) = 79 timer/semester i gennemsnit fordi der ikke er indberettet 
timetal for undervisning på 1. semester (INF7)] 

 
 Forskningsdækning:  

Kommentarer indsat i studienævnsrapport af institut/studieleder: 
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 BSc DAT: 

 Såvel undervisningen leveret af CS som (i særlig grad) undervisningen 
leveret af andre institutter blev i for stort omfang varetaget af DVIP. For 
så vidt angår CS' eget bidrag, skyldes bemandingen med DVIP, at 
optaget af studerende er steget kraftigt de senere år, hvorfor der er 
opstået et behov for rekruttering af VIP, som instituttet arbejder på at 
fået realiseret. Et væsentligt bidrag til den lave ratio kommer fra brugen 
af ældre studerende som hjælpelærere. 

 BSc INF: 

 Ratioen for øvrige institutter, som leverer ca. halvdelen af 
undervisningen på uddannelsen er 6,6 (tæt på grænseværdien – men 
langt over, hvis ikke studenterhjælpelærere regnes med som DVIP), så 
det er CS's bemanding der primært bidrog til den lave VIP/DVIP-ratio. 
Instituttet arbejder derfor også på at rekruttere flere VIP, som er i 
underskud på grund af de senere års kraftige stigning i optaget af 
studerende. 

 BaIT: 

 Ratioen for øvrige institutter, som leverede 61 % af undervisningen på 
uddannelsen er over grænseværdien, så det er CS's bemanding der 
trækker VIP/DVIP-ratioen under grænseværdien. Instituttet arbejder 
derfor også på at rekruttere flere VIP, som er i underskud på grund af 
de senere års kraftige stigning i optaget af studerende. 

 BSc IxD: 

 Ratioen for øvrige institutter, som leverede 30 % af undervisningen på 
uddannelsen var 6,4 (tæt på grænseværdien – men pænt over, hvis 
ikke studenterhjælpelærere regnes med som DVIP), så det er primært 
CS's bemanding, der bidrog til den lave VIP/DVIP-ratio (igen er ratioen 
pænt over grænseværdien, hvis ikke studenterhjælpelærere regnes 
med som DVIP). Instituttet arbejder på at rekruttere flere VIP til HCC-
faggruppen, som står bag uddannelsen, der blev startet i 2014 og 
derfor er under opbygning. 

 BSc SW: 

 Såvel undervisningen leveret af CS som (i særlig grad) undervisningen 
leveret af andre institutter bliver i for stort omfang varetaget af DVIP. 
For så vidt angår CS' eget bidrag, skyldes bemandingen med DVIP, at 
optaget af studerende er steget kraftigt de senere år, hvorfor der er 
opstået et behov for rekruttering af VIP, som instituttet arbejder på at 
fået realiseret. 

 MSc iDA: 

 Det var stort set udelukkende CS, som varetog undervisningen på 
uddannelsen, men det har pga. af stor stigning i studentertallet været 
nødvendigt at bemande en relativt stor del af 
undervisningsaktiviteterne med DVIP. Instituttet arbejder på at 
rekruttere VIP, således at undervisningen på uddannelsen i højere 
grad varetages af VIP. 
 

 Identifikation af frafaldstruede E18 
 Jf. proceduren for vejledning af frafaldstruede studerende har 

studiesekretariatet trukket datamateriale over studerende der mangler hhv. 6-
15 ECTS (gul kategori) og mere end 15 ECTS (rød kategori)  
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 Der bliver inviteret til personlige samtaler med studerende i rød kategori og der 
udsendes referat af samtalen til de involverede (UØ/LLT) 
 

 Status efterår 2018 

 41 studerende i gul kategori (3,6% af 1144 studerende) (TEK/NAT 
total: 4,0%) 

 44 studerende i rød kategori (3,8% af 1144 studerende) (TEK/NAT 
total 5,2%) 
 

 Sammenlignet med efterår 2017 

 55 studerende i gul kategori (5,0% af 1096 studerende) (TEK/NAT 
total: 3,8%) 

 51 studerende i rød kategori (4,7% af 1096 studerende) (TEK/NAT 
total 5,9%) 

 
 Sammenlignet med efterår 2016 

 42 studerende i gul kategori (4,1% af 1034 studerende) (TEK/NAT 
total: 4,0%) 

 56 studerende i rød kategori (4,4% af 1034 studerende) (TEK/NAT 
total 5,7%) 
 

Ad. 8 Organisationsændringer 

 Der er intet nyt siden sidst. Studieleder og studienævnsformand har møde i kommende uge. 
 
Ad. 9 Meddelelser 

 Studienævnet har modtaget henvendelse fra journaliststuderende på RUC. Enighed om at 
henvendelsen ikke skal besvares. 

 Sidste møde i dette SN er d. 30/1 (MKA indkalder i outlook.) 

 ADSL (Aalborgs Datalogiske Studenterlaug) afholder generalforsamling. 
 
Ad. 10 Eventuelt 

  Studiesekretær Lene Even har 25 års jubilæum d. 30/11 – man er velkommen til at komme 
forbi og sige tillykke  

 
 

 

 


